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PROTOKOL  fra (2/2024) 

  

 SSFs hovedstyrelsesmøde på Jaruplund Højskole 

 Tirsdag den 12. marts 2024, kl. 18.30 

  

Delegerede: Kristina Sukatus, Lars Nielsen, Sven-Olaf Bilinger, Tim Frogier de Ponlevoy, 
Elsbeth Ketelsen, André Lambertsen, Kirsten Futtrup, Kirsten Vognsen Weiss, 
Gitte Hougaard-Werner, Mats Rosenbaum, Sven Nielsen, Anne Mette Jensen, 
Niels-Jørgen Hansen, Ulf Born, Matthias Runge, Uwe Prühs og Jens M. Henriksen  

Andre: Kerrin Teichmann, Kay von Eitzen, Lars Thomsen, Rasmus Meyer, Peter Hansen, 

Lars Petersen, Ilwe Boysen, Annette Lind, Michael Oetzmann, Gerd Pickardt, 

Marike Hoop, Nina Lemcke, Marie Buhl (FLA) og Jens A. Christiansen (JAC).  

Afbud: Nadine Baumann-Petersen, Anita Börner, Annette Neumann, Jørn Fischer, Tine 

Andresen, Dorthe Weis Salchow og Erik Fredens.  

Protokol: Optaget, JAC/kt  

Dagsorden: 

1. Spørgetid for medlemmer af foreningen, jf. vedtægternes § 12, stk. 8 

2. Mødet åbnes – beslutningsdygtighed § 4 stk. 4 

3. Valg af dirigent 

4. Godkendelse af protokollen fra den 16. januar 2024 

5. Fastlæggelse af den endelige dagsorden 

6. Formandens beretning 

7. Årsmøder 2024: Præsentation af årsmødeplakaten  

8. Nyt fra SSF’s udvalg 

9. Nedlæggelse/fusion af distrikter iflg. § 8.6 stk. 4 

• Orientering og godkendelse 

10. Eventuelt 

11. Lukket møde 

• Godkendelse af protokollen (lukket møde) fra den 16. januar 2024 

 

Formanden byder alle hjertelig velkommen.  

Sang: Hvad var det dog, det skete (Blå Anemone)  

Formanden åbner mødet. Mødet starter med en kort præsentationsrunde, så den nye generalkonsul 

Annette Lind kan finde ud af, hvor vi hver især kommer fra, og hvilken funktion vi har i forhold til 

hovedstyrelsen.  
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Efter præsentationsrunden får Annette Lind ordet.  

 

Annette Lind takker for ordet. Det er meget mærkeligt for hende at sidde ned og tale, for det gør man 

ikke i Folketinget. Hun har siddet i Folketinget i 12,5 år. Inden da sad hun i byrådet, og har været 

skoleleder inden. Det er meget hyggeligt at komme tilbage i foreningsmiljøet igen. Hun glæder sig 

meget til samarbejdet. De første dage har hun brugt til at komme ud og få nogle hilse-på-møder. Hun 

har været sammen med hendes mand siden 1992 og er gift. Sammen har de en søn. Han arbejder 

ved narkopolitiet og bor sammen med sin kæreste i Ålborg.  

Hun er glad for den sang, der blev sunget, fordi anemonen er at finde på hendes hjemegn – nemlig i 

Vedersø ved Kaj Munks præstegård.  

 

1. Spørgetid for medlemmer af foreningen, jf. vedtægternes § 12, stk. 8 

Ingen spørgsmål.  

 

2. Mødet åbnes - beslutningsdygtighed § 4 stk. 4  

Formanden beder alle dem, der er beslutningsdygtig om at række hånden i vejret. JAC tæller 17 

delegerede, mødet er beslutningsdygtigt.  

 

3. Valg af dirigent 

Forretningsudvalget foreslår Kirsten Futtrup som dirigent. Der er ingen indvendinger, og dermed er 

Kirsten Futtrup valgt.  

 

4. Godkendelse af protokollen fra den 16. januar 2024 

Dirigenten spørger, om der er bemærkninger til protokollen. Det er ikke tilfældet, således er den 

godkendt.  

 

5. Fastlæggelse af den endelige dagsorden 

Dirigenten spørger, om der er forslag til ændringer af dagsordenen eller tilføjelser. Det er ikke tilfældet. 

Mødet fortsættes i henhold til den udsendte dagsorden. 

 

6. Formandens beretning 

 

Kære alle 

Da jeg for nogle dage siden var på vej i skole, så jeg det gamle storkepar så at sige flyve ind, kredse 

om deres storkerede og lande – de var hjemme igen og jeg havde vished om, at foråret er kommet. 

Det samme vidner krokusser og påskeliljer om, skønt. 

 

Velkommen til generalkonsul Annette Lind 

Sammen med foråret begyndte vores nye generalkonsul her i Flensborg den 1. marts. Hjertelig 

velkommen til Annette Lind. Vi ser frem til et tillidsfuldt og godt samarbejde og håber, at du hurtigt 

falder til her i Sydslesvig og i det danske mindretal. Det er meget at sætte sig ind i og mange nye 

opgaver forude, men jeg ved, at du allerede arbejder på fuldt tryk. Vi har budt dig velkommen på 

Flensborghus og fortalt om vores arbejde og i aften er du så til dit første Hovedstyrelsesmøde, 

velkommen til. 

 

I sidste uge gennemførte vi en præsentationsrunde af alle de sydslesvigske foreninger og 

organisationer på Flensborghus. Alle var mødt frem og efter nogle spændende indledende ord og 
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præsentation af Annette selv, havde alle lejlighed til at give hende et kort indblik i deres arbejde for 

den fælles danske sag. Afslutningsvis var der lejlighed til spørgsmål og dialog. 

 

I den forbindelse vil jeg også nævne, at alle organisationer var til afskedsreception hos Kim den 21. 

februar, hvor hver organisation kom med en hilsen. Kim fik en fælles afskedsgave, en billedramme i 

sølv.  

 

Møde med SdU og Skoleforeningen den 24. januar  

Den 24. januar havde vi inviteret til et fælles møde mellem SdU, Skoleforeningen og SSF. 

 

Det var et positivt og åbent møde, hvor der var enighed om at styrke den gensidige information og 

dialog, særligt i forhold til skolernes samarbejdsråd, så SdU og SSF kan orientere om arrangementer 

og aktiviteter. Desuden vil vi i fællesskab fremme fokus på dansk sprog og kultur samt en bedre 

mindretalsforståelse.  

Vi diskuterede også dannelsespolitik og pædagogik – og hvordan SdU og SSF kan være med til at 

styrke, pleje og udvikle en forkærlighed for det danske, vores fælles målsætning. 

   

Hertil etablerede vi en arbejdsgruppe med to repræsentanter fra hver forening samt 

forvaltningscheferne, der skal se på tættere samarbejde om og endnu bedre omsætning af vores 

formål og mission – uddannelse og dannelse for at sikre vores unge (og forældre) viden og indsigt for 

bedre at kunne identificere med at være en del af det danske mindretal i Sydslesvig, fremme en fælles 

samfundsidentitet, og selvforståelse, den subjektive identitet. Arbejdsgruppen skal udarbejde et 

arbejdspapir til videre fælles møder og omsætning af ovennævnte. FU har udpeget Kirsten Futtrup, 

Mats Rosenbaum og Jens A. til arbejdsgruppen. 

 

Samtidig fik vore forvaltningschefer i opdrag at undersøge yderligere muligheder for tættere 

samarbejde inden for håndtering af ejendomme og teknisk service. 

 

Deltaget i Oversømarch den 6. februar 

Den 6. februar deltog Jens og jeg i den traditionelle Oversømarch. Mindehøjtidelighederne markerer 

slaget ved Sankelmark den 6. februar 1864. Der lægges kranse både ved det tyske, det østrigske og 

det danske mindesmærke, i år ledsaget af musik fra det Slesvigske Musikkorps fra Haderslev. Trods 

regn og storm var mange mødt frem, både til marchen, til kranselægning og den traditionelle middag 

i Tarp. Her blev der også budt på festlig underholdning ved det Slesvigske Musikkorps til stor glæde 

for alle fremmødte, der kvitterede med et brag af en applaus. Alle er vi øvrigt velkomne til at deltage. 

 

Projektet frivillighed  

Som jeg fortalte i sidste beretning fortsætter vi projektet frivillighed, Vi har afholdt en vellykket 

uddannelsesdag for konsulenterne og nu forberedes et inspirationsarrangement og to workshops i 

SSF Amt Sydvest inden sommerferien. Arrangementerne henvender sig til alle frivillige i vores 

foreningslandskab med mulighed for at få viden og inspiration til eget arbejde men også for at skabe 

større netværk i samarbejde med de andre bestyrelser og foreninger til gavn for det lokale arbejde. 

Mere information snarest muligt.  

De øvrige amter vil efterfølgende også få tilbudt arrangementer efter en evaluering og mulig tilpasning. 

 

 

Opsamling på generalforsamlingerne 
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Der har allerede været afholdt mange distriktsgeneralforsamlinger med spændende beretninger og 

valg. Herfra et stort tillykke til alle ny- og genvalgte og god vind med det fremtidige bestyrelsesarbejde. 

FU har så vidt muligt bestræbt sig på at være til stede med en repræsentant for at følge med i det 

lokale arbejde og få indblik i de fantastiske programmer, tiltag og udfordringer. Der sker rigtig meget 

rundt omkring og mange steder er aktiviteterne igen kommet på før-Corona-niveau, hvilket er en 

virkelig god fortælling. Vores opgave er blandt andet at skabe gode rammebetingelser for det danske 

arbejde, det være sig i forsamlingshuse, forsamlingsrum eller andet, der hvor dansksindede ønsker 

at mødes omkring dansk sprog og kultur. Jeg vil gerne benytte mig af lejligheden til at sige tak til de 

mange ildsjæle, der bærer det lokale kulturarbejde. Det er fundamentet for det danske liv i Sydslesvig, 

så det kan vi være stolte af. 

 

Rejsemessen i Herning og de historiske dage i København 

Igen i år har der været frivillige afsted på Rejsemessen i Herning for at fortælle om Sydslesvig, det 

danske mindretal og vores arbejde. Repræsentanter fra SSF, Grænseforeningen og Oplev Sydslesvig 

var udstyret med Flensborg øl, lækkerier og masser af informationsmateriale, så hr. og fru Danmark 

kunne opleve Sydslesvig, gerne først på messen og så senere med et besøg syd for grænsen. Der 

blev både snakket, debatteret, informeret og sunget. Tak til alle deltagere for et kæmpe stykke arbejde. 

Desuden deltog vi også i de historiske dage i København i weekenden. Her med udgangspunkt i 

Danevirke og historien om Danmarks fødselsattest og med henblik på at oplyse om mindretallet i dag, 

om museet, volden og historien. Tak for indsatsen til alle deltagere. Dette oplysningsarrangment har 

vi ligeledes gennemført i samarbejde med Grænseforeningen. 

Afslutning 

Afslutningsvis vil jeg gerne takke redaktionen på Ugeavisen Sydslesvig for den fine særudgave, 

”Andedammen”, der blev lavet i samarbejde med Aktivitetshuset. Det blev til et inspirerende magasin 

om kreativitet og det danske mindretal. Fantastisk læsning.  

 

Jeg vil også minde om Afstemningsmødet den 14.3., som afholdes i Borgerforeningen og starter kl. 

19.30. Mødet er arrangeret af SSF og Historisk Samfund Sønderjylland, Sydslesvig, og markerer 

afstemningsdagen i zone 2 i 1920.  

 

Ligeledes gør jeg opmærksom på lørdag den 20. april, hvor vi markerer Dansk Generalsekretariats 

100-års jubilæum, 1924-2024 og SSF’s 100-års virke 1920-2020. Det finder sted på Flensborghus. 

Programmet ligger på bordet.  

 

Sidst men ikke mindst håber jeg, at vi ses til vores Hovedstyrelsesudflugt den 23.3. Desværre var det 

ikke muligt at omlægge turen trods sammenfald med SdUs landsmøde, men vi håber på en god dag 

og ønsker SdU et godt landsmøde.  

 

I aften skal vi så endelig se den nye årsmødeplakat, hvilket jeg glæder mig til, så jeg vil slutte med at 

sige tak for ordet og tak for husly til Højskolen.  

 

Dirigenten spørger, om der er kommentarer til formandens beretning. Det er ikke tilfældet.  

 
7. Årsmøder 2024: Præsentation af årsmødeplakaten  

Tim Frogier de Ponlevoy præsenterer resultatet af det arbejde, der blev gjort de seneste uger. Det 

skal siges, at det kan være en tung og krævende proces at blive enige om en plakat. Dette har 
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udvalget oplevet denne gang, som i sidste konsekvens endte med, at ikke alle udvalgsmedlemmer 

bakker op om den årsmødeplakat, som hovedstyrelsen får at se om lidt.  

 

Han takker kunstnere og grafikerne for deres arbejdsindsats - især dem, hvis plakat i sidste ende ikke 

blev valgt.  

  

Årsmødeplakaten læner sig op ad de sydslesvigske landsholdstrøjer. Den tydeliggør, at der bakkes 

op om det sydslesvigske kvinde- og herrelandshold, som deltager ved Europeada (mindretallenes 

fodbold-EM) i perioden fra 28. juni til den 7. juli. Kampene spilles i grænselandet. 

 

SdU har sammen med Firebird produceret en imagefilm. Filmen er en del af kampagnen, som skal 

gøre reklame for landsholdstrøjen.  

 

Imagefilmen præsenteres.  

 

Link: https://www.facebook.com/sydslesvigsk.forening/videos/763327429080910/ 

 

Landholdstrøjen præsenteres og sendes rundt.   

 

Årsmødeplakaten præsenteres.  

  

De seneste år har det været på den måde, at man først har fundet frem til en årsmødeplakat, som 

så blev printet på årsmødetrøjen.  

 

I år har man meget tidligt fastlagt, at årsmødetrøjen skal være den trøje, som det sydslesvigske 

kvinde- og herrelandshold bruger til Europeadas kampe til sommer, og har med hensyn til plakaten 

derfor taget udgangspunkt i trøjen.   

 

Plakatens design er bagsiden af den sydslesvigske landsholdstrøje. Man har tilføjet mottoet 

”Sydslesvig kommer i mål” – bolden i skriften understreger, at der er fokus på turneringen. På trøjen 

sidder de sydslesvigske løver i bunden, men for at fremhæve dem på plakaten, blev de forstørret og 

rykket mere i centrum.  

 

Han kommer ind på tidsplanen for salget af trøjerne. Den officielle start begynder i dag, altså den 

12. marts. På grund af en kommunikationsfejl har nogle institutioner allerede sendt beskeder til 

forældrene via ”Famly” den 11. marts, hvilket betød, at nogle allerede havde fået adgang til 

websiden og kunne bestille trøjerne.  

 

Pre-salen kører til den 27. marts. I denne tid kan man købe trøjen til 10,00 euro, derefter vil den 

koste 20,00 euro.  

 

Trøjen sælges online via DGI. Link: https://www.dgi.dk/arrangementer/202414008000.  

Det er noget nyt, som man ikke har prøvet før – men fordi SdU bruger den, har man besluttet at 

hænge sig på den. Trøjerne bliver fortsat leveret til amter, sekretariater og Skoleforeningens 

institutioner. Der satses på, at folk, der bestiller trøjerne i pre-salen, kan hente dem i uge 16. Man 

ved ikke endnu, hvornår trøjerne, der bestilles efter pre-salen, kan afhentes.  

 

https://www.dgi.dk/arrangementer/202414008000
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Indtil videre blev der solgt 570 trøjer. Nogle størrelser er allerede udsolgt. Hvis salget fortsætter på 

den måde, kræver det en ekstra bestilling.  

  

Evalueringsmødet afholdes den 11. juli på Flensborghus kl. 19:00. Invitationen følger.  

 

Dirigenten synes, at årsmødeplakaten ser dejlig enkel ud.  

 

Formanden sender en hilsen til årsmødeudvalget. Plakaten er enkel, men siger dét, den skal sige. 

Den røde farve er smuk, og passer fremragende til trøjen. Tillykke med det vanvittige flotte salg i løbet 

af en dag, det kan I være stolte af. Hun håber, at vi kommer i mål og kommer videre bagefter.  

 

JAC nævner, at plakaten passer udmærket til årsmødeinvitationerne, som Dansk Generalsekretariat 

har sendt ud. Der bliver selvfølgelig gjort opmærksom på, at mottoet korresponderer med Europeada. 

Plakaten spiller fint med. Når han husker tilbage, er det en af de bedre plakater.  

 

Anne Mette Jensen spørger, om man kun kan bestille trøjerne online via DGI.  

 

Tim Frogier de Ponlevoy bekræfter, at trøjerne kun kan bestilles online via DGI. Ligesom de sidste år, 

laves der også en salgsplakat, hvorpå man kan se, hvordan bestillingen foregår.   

 

Formanden har bestilt en trøje. Der kommer et link, som man skal klikke på. Der står ”Tilmeld dig her”. 

Det kan være lidt misvisende, for man tilmelder sig ikke hos DGI, men faktisk tilmelder man sig for at 

købe trøjen – der indtaster man størrelsen og leveringsstedet. Trøjerne kan kun leveres til amter, 

sekretariater og Skoleforeningens institutioner. Derefter kan man betale med kort eller ”Paypal”.  

 

Rasmus Meyer tilføjer, at man per bestilling kan bestille op til 5 trøjer. Det er tænkt, at elever skal også 

kunne bestille det. Derfor kan de også leveres til institutionerne. Man bliver nødt til at skrive navn med 

på bestillingen, for ellers ved man jo ikke, hvem der skal have trøjen. Linket til bestillingen blev delt 

på hjemmesiden og på Facebook. 

 

Sven-Olaf Bilinger spørger, om man alligevel kan bestille de størrelser, der p.t. er udsolgt.  

 

Tim Frogier de Ponlevoy er ikke sikker, men mener ikke, at man i øjeblikket kan bestille de størrelser, 

der allerede er udsolgt. 

 

Rasmus Meyer supplerer, at det ikke er sket så mange gange før, at der blev solgt 570 årsmødetrøjer 

i løbet af en dag. Det undersøges, hvad det ville betyde at bestille endnu engang. Der er jo selvfølgelig 

også en leveringstid på trøjen. De næste dage ser man, hvordan det går, og så må man tage en 

beslutning. For tiden er det størrelse S, der er problematisk.  

 

Tim Frogier de Ponlevoy afrunder punktet og siger, at der også arbejdes på en drikkedunk og en 

bøllehat.  

 

8. Nyt fra SSF’s udvalg  

Uwe Prühs har egentlig ikke så meget nyt at fortælle, men på en måde dog alligevel.  

 



 7/10 

Det er ikke meningen, at der på et hovedstyrelsesmøde trættes med publikumstal og statistik – det vil 

jo senere fremgå af udvalgets beretning, som bliver trykt i den Blå Beretning. Set i lyset af, at han selv 

har været årsag til drøftelser i forhold til publikums opbakning, vil han meget gerne fortælle om det, 

han har oplevet siden sidste hovedbestyrelsesmøde den 16. januar.  

 

Fra en lidt kritisk og nedtrykt stemning, tør udvalget godt sige, at man er gået over til en lidt mere 

opløftet stemning på teaterområdet. Dette understreges med tal, som blev oplevet siden den 16. 

januar.  

 

Vi har haft en forestilling i Flensborghus. Indholdet kan læses i SSFs brochurer henholdsvis i de 

fantastiske anmeldelser forestillingerne har fået i Flensborg Avis. Udvalget var lidt skeptiske med 

forestillingen ”Æselshjertet” i januar, men takket være Nina Lemckes indsats, var der alligevel 52 

tilskuere i Flensborghus.  

 

42 personer har oplevet teaterstykket ”At dele et liv” i Slesvig – det kunne godt have været lidt flere 

tilskuere, for det var en fantastisk oplevelse.  

 

Familieforestillingen ”Skatteøen” fra Folketeatret, som blev spillet i Husum, var godt besøgt. Man var 

godt klar over, at det var den rigtige slags familieforestilling. Der var mange, der kom fra Flensborg, 

og man kunne glæde sig over 327 tilskuere.  

 

Thomas Koppel og hans team var på Stadttheater i februar, der kom 95 tilskuere.  

 

Med hensyn til forestillingen ”Projekt frygt” på Flensborghus, ærgrer udvalget sig over, at de har 

overtaget teksten fra udbyderen. Hvis udvalget selv ville have lavet en tekst, ville det nok havde trukket 

dobbelt så mange tilskuere, end der var kommet. Men dem, der var dér, fik en fantastisk oplevelse. 

Der var 27 tilskuere.  

 

I næste sæson vil man satse lidt mere på at bruge Flensborghus på grund af de mindre, mere intime 

lokaleforhold.  

 

En gang om året er der en forestilling i Harreslev. Det er altid sikkert, at der kommer langt over 100 

mennesker. Café Liva spillede ”Vilde Kaniner Og Underlige Fisk” på Harreslev-Kobbermølle Danske 

Skole den 15. februar, der var 135 tilskuere.  

 

Lidt problematisk var det i Læk, som nok skyldes forskellige grunde. Men ”De fire årstider” fik gang i 

26 meget lyttende tilhørere. Det er selvfølgelig en udfordring, når der ikke er flere.  

 

Hvad man derimod oplevede med familieforestillingen ”Sallys Far”, har man længe ikke oplevet – 

nemlig et totalt udsolgt Flensborgteater med 455 tilskuere.  

 

Senere kom Det Kongelige Teater med titlen ”Ikke noget pis”. En fantastisk forestilling, som trak 247 

tilskuere.  

 

Ved forestillingen ”Tag mig som jeg er” fra Jangmarks Agentur i går aftes, oplevede vi Grethe 

Ingemanns liv, som blev fortalt på en fantastisk, god måde med rigtig meget god musik. 
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På søndag den 17. marts er der en danseforestilling, Mongrel, på Flensborg teater. P.t. er der solgt 

120 billetter.    

 

Man har på det sidste set, at der er indtruffet det, som alle havde på fornemmelsen - nemlig at 

publikummerne køber billetterne senere og senere. Men det er sådan set ligegyldig, hvornår billetterne 

købes, bare de bliver købt.  

 

Den 25. april er der endnu en danseforestilling i Husum, og der er en teaterforestilling i Stadttheater 

den 29. april.  

 

For ligesom at afgive en forsigtig prognose, kommer vi et stykke over 2.300 tilskuere i den her sæson 

på 17 forestillinger, hvor vi sidste år havde 2.259 på 19 forskellige forestillinger. Så det, at der har 

været reklamer omkring alle forestillinger, og det, der har været skrevet omkring arrangementerne, 

har måske været årsag til, at der er kommet nogle flere. 

 

Vi har ikke brug for mere negativ omtale af, at vi mangler tilskuere. Vi kan glæde os over den 

fremgang, vi kan spore. På baggrund af de forholdsvis høje tal for en række forestillinger, kan man 

sige, at publikummets nerver med hensyn til det, de gerne vil se, blev ramt. Selvfølgelig vil der nogle 

gange være arrangementer, hvor der er lidt færre deltagere, men man bliver nødt til at have den bredte 

med.  

 

Udvalget har bedt om datoer til amtsgeneralforsamlingerne. Datoerne er noteret, og udvalget vil være 

præsenteret på amtsgeneralforsamlingerne, for blandt andet at give et indblik i det nye program, som 

udkommer hurtigst muligt. Dette skal dog ikke afholde amter og distrikter i at lave reklame i egen regi. 

 

Med hensyn til koncerterne, har man haft en anden udfordring.   

 

Der var en fantastisk forestilling den 8. marts, hvor der var langt over 200 publikummer. Man kunne 

måske læse i avisen, at der ikke var billetter nok – men jo, der var billetter nok, der var pladser nok 

og folk kom også ind. Så er det er igen den måde, man skriver det på. Vi kan være glade over, at 

problemet blev løst.  

 

Onsdag den 20. marts, er der ”Lyden fra Broadway” i Slesvig med gymnasiekorene. Der er solgt over 

250 billetter, det forventes at komme op på 350-400 solgte billetter.  

 

I begyndelsen af sæsonen har der været aflysninger. Det vil han ikke komme ind på igen.  

 

Siden begyndelsen af året har man fået ændret samarbejdet med den nye orkesterchef fra 

Sønderjyllands Symfoniorkester. Samarbejdet indebærer en meget tættere dialog, og at der i 

fællesskab afklares spillesteder og program. Det vil have positiv indflydelse på den kommende sæson.  

 

Endnu en gang: Vi trænger ikke længere til negative overskrifter. I sum kan det ses, at fremmødet 

siden nytår har været ganske okay. Tendensen vil fortsætte, fordi man med det nye program vil ramme 

bredt og godt.  

 

Peter Hansen tilføjer, at der til forestillingen ”Skatteøen” også var publikummer fra Slesvig. For første 

gang har han blandt andet set folk fra Ladelund, Nibøl og Tønning. Lad os få mere af den slags.  
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Kay von Eitzen kommer ind på billetsalget. Flensborg By har samme iagttagelser – der er nogle 

trofaste, der straks melder til, og så er der dem, der melder sig til kort tid inden arrangementerne 

afholdes. 

 

Matthias Runge takker Uwe Prühs, og tager en meget optimistisk og positiv tendens med i 

kulturudvalgets beretning. Dem, der ikke får plads til Afstemningsmødet den 14. marts, må meget 

gerne komme til jazz-koncerten på Flensborghus. Vi får nemlig besøg af La Tanya Hall og Andy Milne 

Kvartet.  

 

Den 12. april får vi på Flensborghus besøg af Marius Ziska, som kommer fra Færøerne. Det var et 

samarbejde med SdU. 

 

Den 27. april starter folkBALTICA med deres åbningskoncert - som en god gammel tradition får vi 

igen en skolekoncert, som afholdes på A. P. Møller Skolen i Slesvig den 29. april.  

 

Planlægningen til Gården-Festival er godt i gang. Der har man et samarbejde med SdU og 

aktivitetshuset. Festivalen afholdes den 31. maj og den 1. juni på Tydal. Der er rigtig mange unge 

mennesker fra SdU, der hjælper med at planlægge. Vi får rigtig mange gode musikere fra Danmark 

på besøg.  

 

Den 27. juli er der ”Hofkultur”. Der får vi besøg af Bjonko, som spiller Balkan-musik på Flensborghus’ 

parkeringsplads. Det vil nok blive udsolgt meget hurtigt, så snart vi kommer ud med det.  

 

Den 14. september er der i Flensborg ”Die lange Nacht der Kultur”, hvor mindretallet bidrager med et 

flot program. Ugen efter er der dansk-tyske kulturuger, som mindretallet selvfølgelig også er med til.  

 

Den 17. oktober afholdes spil-dansk-dagen. Vi får besøg af Mathilde Falch. Det bliver en 

fortællekoncert på biblioteket. På Flensborghus spiller Barcelona, som også er et meget stort navn.  

 

Mark og Christoffer kommer søndag den 15. december. Køb billetten nu, de er nemlig altid udsolgt.  

 

Han takker for dialogen på det sidste hovedstyrelsesmøde. Det var godt og vigtigt.  

 

9.   Nedlæggelse/fusion af distrikter iflg. § 8.6 stk. 4. Orientering og godkendelse.  

JAC spørger, om der har fundet nogle fusioner sted eller om der er distrikter, der er nedlagt. Det er 

ikke tilfældet.  

 

10. Eventuelt 

Anne Mette Jensen siger, at generalforsamlinger bliver holdt rundt omkring i distrikterne. 

Amtsstyrelsen prøver at deltage i forsamlingerne – noget man lægger mærke til er, at det er forskelligt, 

hvor mange nye medlemmer de enkelte distrikter får, og hvordan de agerer for at få nye medlemmer. 

I år har Rendsborg fået 98 nye medlemmer, og er dermed blevet det største distrikt i Rendsborg-

Egernførde Amt. Det er rigtig flot. Hun læste i avisen, at SdU giver dem, der får fat i nye medlemmer, 

en præmie. I amtsstyrelsen drøftede man, om det også er noget SSF kunne tænke på. Det skal vi 

snakke om.  
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Kristina Sukatus spørger, hvad de har gjort.  

 

Anne Mette Jensen svarer, at de går ud i børnehaverne og tager fat i forældrene, så snart de melder 

deres børn ind i institutionerne. Formanden er børnehaveleder, men det kan også lade sig gøre, hvis 

man ikke er børnehaveleder. Nemlig idet man går ud til børnehaverne og deltager ved forældreaftener.  

 

Formanden har oplevet det samme i Hohn Herred, Rendsborg-Egernførde Amt, hvor en far fra 

børnehaven er distriktsformand og børnehavelederen næstformand. Det første man får udleveret, når 

børnene meldes til dér, er en indmeldingsblanket til SSF.  

 

En ting, man har snakket om med SdU og Skoleforeningen, er, at vi skal ud til samarbejdsrådsmøder 

og til forældrene, for at gøre dem klar, at det hænger sammen, at hvis man vil institutionen, vil man 

også mindretallet og omvendt. Det er vigtigt, at der med det samme gøres opmærksom på, at man 

bør være medlem af SSF.  

 

Anne Mette Jensen synes, at det kunne være dejligt, hvis der kunne gå lidt sport i det.  

 

Lars Petersen mener, at det er vanskeligt at gøre dette til en sag, hvor der skal gå sport i. Vi er alle 

forskellige. Det er rigeligt nemt, hvis distrikterne har børnehaver og skoler, men kan man sige, at de 

er bedre end andre distrikter, der ikke har institutioner? Gør de det bedre og de andre dårligere? Det 

skal man passe på med. Det er fint og kan honoreres, men det burde ikke blive en jagt efter 

medlemmer. Det er i sidste ende ikke det, det drejer sig om.  

 

Formanden foreslår at man kunne honorere indsatsen med koncertbilletter. Dette tages op i 

forretningsudvalget. Hun kan godt følge Lars Petersens tanker om, at der kan være meget forskellige 

forudsætninger de forskellige steder.  

 

Niels-Jørgen Hansen tilføjer, at det ikke giver nye medlemmer, hvis man bare deler 

indmeldingsblanketter ud.  Man skal også lave noget for familierne, og det er netop det, de også har 

gjort. Blandt andet har de fået et familie-komsammen, et jule- og påskeklip op at stå. Han mener det 

er vigtigt, at de, der yder et stort stykke arbejde, bliver belønnet.  

 

Dirigenten spørger, om der er flere bemærkninger. Det er ikke tilfældet. Hun takker og lukker mødet.  

Herefter slutter det åbne møde og gæster forlader lokalet.  

Hovedstyrelsen går over til dagordenspunkt 11: ”Lukket møde”. 

JAC/kt   22. marts 2024 


